
Valtuustoaloite: Turhien valojen sammuttaminen ja energian säästäminen, 
valtuutettu Marko Anttila 

 
Kaupunginhallitus 17.10.2022 § 397 
  
Valmistelijat Tilahallinnan päällikkö Jari Näränen ja kuntatekniikan päällikkö Paula 

Pihkanen 

 Valtuutettu Marko Anttilan valtuustoaloite 26.9.2022: 

 Energian kustannukset ovat kasvaneet merkittävästi ja uhkana on myös, 
että talvella joudutaan sähkökatkoksia eri alueilla koko Suomessa 
tekemään, jotta sähkö riittäisi kaikille ja olisi kaikille tarjottavissa. 

 Tällaisena aikana, kun energian hinta on kasvanut ja säästöjä pitää koko 
Raahen kaupungissa tehdä, ei ole järkevää yöaikana pitää päällä kaikkia 
katuvaloja koko Raahen kaupungin alueella. Katuvalot ja liikennevalot 
voitaisiin sammuttaa ajoradoilta ja pyöräteillä pitää päällä yöaikaan. Ilta-
aikaan voitaisiin myös valot sammuttaa niiltä urheilualueilta, joilla ei ole 
käyttöä, myös sisätiloista (tai siirtyä pysyvästi liiketunnistusvalaistukseen 
liikuntapaikkojen osalta, tällä saavutettaisiin energian säästöjä). Lisäksi 
aloitteessa esitän, että kaikkien Raahen kaupungin omistamien 
kiinteistöjen sisälämpötilaa pudotetaan 1 aste. Raahen kaupunki olisi tällä 
tavoin mukana energian säästämistalkoissa. 

 Tilahallinnan päällikkö Jari Näräsen ja kuntatekniikan päällikkö Paula 
Pihkasen vastaus 11.10.2022: 

 Tilahallinnan perustehtäviin kuuluu vastata tilojen käyttäjäystävällisistä 
sekä kustannusten kannalta optimaalisista olosuhteista. Energian 
voimakkaan hinnannousun myötä mahdollisia säästökohteita on 
tarkasteltu vielä erityisellä tarkkuudella. Sisälämpötilojen maltillinen 
alentaminen oli yksi tulosyksikön esittämistä toimenpide-ehdotuksista ja 
joissain rakennuksissa lämpötiloja on jo laskettukin. 

 Merkittävin rakennusmassa, johon säästötoimenpide voidaan kohdistaa, 
on koulu- ja päiväkotikiinteistöt. Yhden asteen lämpötilan laskemisella 
voidaan arvioida vuodessa olevan noin 35 000 €:n säästövaikutus. Asteen 
lämpötilan laskemisella ei tulla aiheuttamaan käyttäjille kohtuutonta 
haittaa. 

 Rakennetun ympäristön lautakunta on kokouksissaan syyskuussa ja 
lokakuussa käsitellyt tie/katuvalojen yöaikaista sammuttamista. 



Marraskuun alussa toteutetaan lautakunnassa hyväksytyt yöaikaset 
tie/katuvalojen sammutukset. 

 Liikennevalojen yöaikainen sammuttaminen lisää 
liikenneonnettomuusriskiä, joten sen vuoksi niitä ole järkevää sammuttaa. 
Raahessa liikennevalo-opastimet ovat Led-opastimia ja niiden 
sähkönkulutus on muutoinkin vähäistä. 

Esittelijä Vs. kaupunginjohtaja Bergman Matti   

Päätösesitys Esitetään kaupunginvaltuustolle: 
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen tilahallinnan päällikkö Jari Näräsen ja 
kuntatekniikan päällikkö Paula Pihkasen valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

 
Kaupunginvaltuusto 31.10.2022 § 129    

970/00.01.04/2022    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen tilahallinnan päällikkö Jari Näräsen ja 
kuntatekniikan päällikkö Paula Pihkasen valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.


